
Základný program je pozvaním pre všetkých 

 

Na sneme KDH 20. marca 2015 v Nitre bol schválený základný program KDH Cesta 
pre Slovensko. Príprava programu trvala niekoľko rokov a podieľal sa na nej široký kolektív 
odborníkov KDH. Program bol viackrát diskutovaný na stretnutiach Konzília KDH, dve jeho 
verzie dostali členovia Rady KDH, aj predsedovia okresných centier. V záverečnej fáze 
prípravy sa uskutočnili tri regionálne stretnutia - v Prešove, v Ružomberku a v Trnave, ktoré 
potvrdili záujem širšieho okruhu členov a funkcionárov o obsah základného programu. 

Náš základný program je naším obrazom. Nevznikol ako akademické dielo v úzkom 
kruhu, ale vznikol na základe návrhov zdola. Vieme, že má aj nedostatky, určite nie je 
najlepší a nenapĺňa všetky ambície, ktoré ponúkli niektorí naši odborníci, ale - ako zvykne 
hovoriť náš predseda Ján Figeľ - široko ďaleko lepší nenájdete. A samozrejme, tak ako my, aj 
náš program má aj na viac. Máme dnes program, ktorý bude na dlhšie obdobie základnou 
orientáciou pre naše hnutie. Ambíciou základného programu nie je vyriešiť všetky otázky, 
ktoré každodenný život prináša. Snažili sme sa v ňom predstaviť základné prístupy 
k dôležitým otázkam. So základným programom budeme ďalej pracovať. Chceme ho v rámci 
stratégie KDH+ predstaviť tým, ktorí majú záujem s nami zdieľať jeho hodnoty 
a spolupracovať pri jeho realizácii. Konkrétnou realizáciou nášho základného programu budú 
volebné programy, najbližšie ten, ktorý je už prakticky pred dverami – volebný program pre 
parlamentné voľby, ktoré budú už o necelý rok. 

Na príprave základného programu sa významným dielom podieľalo aj programové 
združenie KREDIT. Vďaka patrí jeho členom, osobitne Ivanovi Šimkovi, ktorý bol členom 
Komisie Konzília, ktorá organizovala prípravu základného programu. Keď politickú gesciu za 
pripravený pracovný návrh programu prevzalo v júni 2014 Predsedníctvo KDH, niektoré 
z ponúknutých návrhov do záverečnej verzie programu nezaradilo. Časť týchto návrhov teraz 
ponúka KREDIT prostredníctvom seminárov Dynamická vízia kresťanskej demokracie 
v premenách časov na ďalšiu diskusiu. Takúto diskusiu (predovšetkým o programových 
otázkach) vo vnútri hnutia pokladám za prirodzenú a prospešnú, a preto chcem oceniť 
prezentáciu ďalších programových podnetov. Tieto podnety vnímam ako snahu prispieť 
k posilneniu postavenia KDH a pevne verím, že dobre vedená diskusia prispeje aj 
k posilneniu vnútornej jednoty KDH. 

Nový základný program Cesta pre Slovensko je pozvaním na ďalšiu spoločnú cestu a 
novou ponukou na spoluprácu. Chceme, aby základný program bol ponukou pre všetkých. Aj 
v diskusii o ďalších námetoch by som privítal, keby sme hľadali riešenia, ktoré prispejú 
k tomu, aby KDH bolo silnejšie a mohlo tak účinnejšie presadiť svoje ciele. K tejto diskusii 
a spolupráci pozývam všetkých. 
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